
Vážení spoluobčané!

Konec roku 2018 klepe na dve-
ře a přestože se vždy ohlížím za 
uběhlým rokem, dnes začnu ji-
ným tématem, které je pro další 
chod našeho městyse neméně vý-
znamné. Tím tématem jsou volby 
do obecních zastupitelstev, které 
se konaly ve dnech 5. a 6. října 
2018 a přivedly do zastupitelstva 
deset staronových a pět zcela no-
vých zastupitelů. Já osobně velice 
děkuji všem voličům, kteří přišli 
k volbám a dali hlas nezávislým 
kandidátům na kandidátce ODS. 
Vaše podpora byla příjemnou od-
měnou za práci, kterou se všich-

ni snažíme odvádět zodpovědně  
a ke spokojenosti občanů Štěpá-
nova. Věřím, že i nadále všichni 
zastupitelé – bez rozdílu za jaké 
seskupení jsme kandidovali – 
budou pracovat tak, aby se nám  
ve Štěpánově dobře žilo, aby-
chom zajistili základní obsluž-
nost veřejného života a aby se 
občané s důvěrou a zájmem ob-
raceli nejen na mě, ale i na ostatní 
zastupitele s tím, co je trápí nebo 
s čím potřebují pomoci, případně 
co by od zastupitelstva očekáva-
li. 2. 11. 2018 byla zvolena nová 
Rada městyse a obsazeny výbory 
a komise, usnesení z ustavujícího 
zasedání je publikováno v tomto 

čísle zpravodaje. Nové zastupi-
telstvo se sejde do konce roku 
ještě před Vánocemi – 19. 12. 
2018, kdy bude schvalovat roz-
počet na příští rok 2019 a celou 
řadu důležitých dokumentů pro 
zdárný chod městyse. Usnesení 
z prosincového zasedání bude 
zveřejněno nejdříve na webových 
stránkách městyse, do zpravo-
daje se dostane až v březnu 2019. 
Popřejme nám všem do dalšího 
období 2018 - 2022 hodně zdaru 
a smyslu pro dobrá rozhodnutí!

Nyní se budu věnovat našim 
dokončeným nebo rozpraco-
vaným akcím. 19. 11. 2018 byl 
dokončen projekt „Snížení 
energetické náročnosti – KD  
s restaurací a penzionem Štěpá-
nov“, za kterým se skrývá rozsáh-
lá rekonstrukce vnějšího pláště 
těchto budov, výměna všech oken 
a dveří, rekonstrukce podlahy  
v sále a přísálí. Mimo tento pro-
jekt bylo vyměněno ústřední 
topení v celém objektu KD, byly 
opraveny toalety a šatna, včetně 
vstupní místnosti. Celý kulturní 
dům byl nově vymalován, byla 
vyčištěna opona, nakoupeny 
nové černé závěsy na jevišti, kde 
byla částečně instalována nová 

podlaha z PVC. Upraveny byly  
i některé venkovní prostory,  
o kterých víme, že se nebudou 
již měnit. Rekonstrukce trvala 
nakonec téměř 12 měsíců, pro-
dloužení bylo způsobeno zejmé-
na neplánovanými komplikace-
mi s podlahou sálu. Nakonec se 
podařilo podlahu řádně založit 
za pomoci nových technologií 
a poznatků, takže pevně věřím, 
že nově položené krásné dubové 
parkety budou sloužit dlouhou 
řadu let. Stavba je již řádně zko-
laudována a minulý týden jsme 
odeslali žádost o proplacení do-
tace a půjčky od SFŽP v celkové 
výši 4.740 tis. Kč, které opět po-
sílí náš rozpočet, neboť budeme 
finanční prostředky potřebovat  
na realizaci dalších, již probí-
hajících nebo připravovaných 
projektů. Poděkování za zdár-
nou rekonstrukci patří firmě 
STAREDO s.r.o. z Nového Města  
na Moravě, firmě Alois Čupr  
z Jimramova, firmě Jiřího Lukáš-
ka ze Štěpánova, panu Romanu 
Pučálkovi za všechny obkladač-
ské práce, firmě Franc za polo-
žení PVC na jevišti a čistících 
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Výpis z usnesení zastupitelstva městyse

S P OL E Č E N SK Á
    K RON I K A

Narozené děti: 
 
 

Šimon Vitula

Významné životní jubileum oslaví v měsících 
leden - březen 2019:

Nečesánek Miroslav Ostrýž Jindřich
Urbanová Marie  Valachová Marie
Lišková Anna  Šmardová Vilma
Flajtingerová Naděžda Němcová Marta
Humpolíčková Eva  Dufek Jiří
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Usnesení č. 23/2018
ze zasedání Zastupitelstva městyse Štěpánov nad Svratkou 

konaného dne 2. října 2018 v 18 hodin 
v zasedací místnosti ÚM ve Štěpánově nad Svratkou

Zastupitelstvo městyse Štěpánov nad Svratkou:

       BERE NA VĚDOMÍ: 

- zprávu o činnosti rady městyse, finančního výboru a ekologické ko-
mise
- zprávu o výsledku dílčího přezkoumání hospodaření městyse Štěpá-
nov nad Svratkou za rok 2018 
      
       SCHVALUJE:

- návrhovou komisi ve složení Bc. L. Juřík 
 pro: 11  proti: 0  zdržel se: 0
- zapisovatele: Mgr. Alenu Boháčovou a Mgr. Stanislavu Kubíkovou
 pro: 11  proti: 0  zdržel se: 0
- ověřovatele zápisu:  Mgr. Kubík V., Opatřil M.
 pro: 11  proti: 0  zdržel se: 0
- cenovou nabídku malířské firmy Stupka na nátěr dveří a zárubní  
v KD ve výši  44.441,60 bez DPH
 pro: 11   proti: 0   zdržel se: 0
- prodloužení termínu ukončení realizace projektu: Snižování ener-
getické náročnosti – Kulturní dům restaurací a penzionem Štěpánov“  
o 30 dnů /19. 11. 2018/ formou Dodatku č. 2 k SoD 
- provedení penetrace podlahy před položením parket v sále a přísálí
 pro: 11   proti: 0   zdržel se: 0
- nákup měřících trubiček za 24.000,- Kč a měřícího kufříku za 
50.000,- Kč od firmy Odour s.r.o. pro sledování a měření škodlivých 
látek v blízkosti Železáren Štěpánov
 pro: 11   proti: 0   zdržel se: 0
- prodej movitého majetku - speciální automobil cisternový – stříkač-
ka 25 – LIAZ /SPZ JI 4980/ firmě NERX GROUP s.r.o., Za Humny 106, 
Neslovice, 664 91 za cenu 80.000,- Kč 
 pro: 12   proti: 0   zdržel se: 0
- Smlouvu o poskytování hostingových služeb s firmou T-MAPY spol. 
s.r.o. pro zajištění spisové služby úřadu
 pro: 12   proti: 0  zdržel se: 0

Usnesení č. 1/2018
z ustavujícího zasedání Zastupitelstva městyse 

Štěpánov nad Svratkou konaného dne 2. 11. 2018 v 18:00 hod. 
v zasedací místnosti Úřadu městyse

Zastupitelstvo městyse Štěpánov nad Svratkou:

       OVĚŘILO: 

- na základě předložených osvědčení o zvolení členem ZM pro volební 
období 2018 - 2022 vydané registračním úřadem MěÚ Bystřice nad 
Pernštejnem dne 22. 10. 2018 platnost mandátu 15-ti členů ZM a to:
      Příjmení jméno titul                  Adresa
  1. Boháčová Alena Mgr. Štěpánov nad Svratkou čp. 235
  2. Cacková Lenka  Štěpánov nad Svratkou čp. 240
  3. Horák Augustin Štěpánov nad Svratkou čp. 191
  4. Hošková Iveta  Štěpánov nad Svratkou čp. 232
  5. Mgr. Kobzová Ladislava Štěpánov nad Svratkou čp. 278
  6. Kubík Vratislav Mgr. Štěpánov nad Svratkou čp. 251
  7. Kubíková Stanislava Mgr. Štěpánov nad Svratkou čp. 251
  8. Kunčíková Šárka PaedDr. Štěpánov nad Svratkou čp. 224
  9. Murčo Dušan  Štěpánov nad Svratkou čp. 67
10. Nečesánek Miroslav Štěpánov nad Svratkou čp. 88
11. Nedoma Antonín Štěpánov nad Svratkou, Vrtěžíř čp. 2

12. Opatřil Milan  Štěpánov nad Svratkou čp. 242
13. Ostrýž Otakar  Štěpánov nad Svratkou čp. 260
14. Stárek Jaroslav  Štěpánov nad Svratkou čp. 265
15. Stárek Pavel  Štěpánov nad Svratkou čp. 233

       BERE NA VĚDOMÍ: 
- že všichni členové zastupitelstva městyse složili slib ve smyslu § 69 
odst. 2) zákona č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení), v platném 
znění.
       STANOVÍ:

(podle ustanovení § 84 odst.2, písm. m) zákona o obcích)
1) počet dlouhodobě uvolněných členů zastupitelstva pro volební ob-
dobí 2018 - 2022 na 1 uvolněný starosta
2) počet místostarostů – 1 neuvolněný
3) počet členů rady městyse pro volební období 2018 - 2022 na 5
4) tajný způsob volby starosty, místostarosty a členů rady

       VOLÍ: 

(podle § 84 odst. 2, písm. m) zákona o obcích)
starostkou městyse  PaedDr. Šárku Kunčíkovou
místostarostou městyse Augustina Horáka
další členy rady městyse     Dušana Murču
                                                   Mgr. Alenu Boháčovou
   Mgr. Vratislava Kubíka

       ZŘIZUJE: 

(podle § 117 zákona o obcích)
FINANČNÍ VÝBOR:   
Předseda: Mgr. Boháčová Alena
Členové:  Nečesánek Miroslav, Mgr. Kubíková Stanislava 
KONTROLNÍ VÝBOR:  
Předseda: Mgr. Kobzová Ladislava
Členové: Ostrýž Otakar, Stárek Jaroslav

       SCHVALUJE: 
 
• Smlouvu o dílo č. 181123327 s firmou COLAS CZ, a.s. na realizaci 
stavby: „Štěpánov nad Svratkou, zvýšení bezpečnosti pěší dopravy po-
dél silnice II/387“
• Nákup obecního vozu DACIA Dokker 1,6 SCe dle cenové nabídky 
firmy AUTECO BS,spol. s r.o. Boskovice ve výši 287.390,- Kč
• Usnesení k Určení pravomocí Rady městyse k rozpočtovým opatře-
ním v předneseném znění v každém jednotlivém výdajovém případě 
do výše 100.000,- Kč.
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VÍTÁNÍ  OBČÁNKŮ

17. října byli v obřadní síni úřadu městyse přivítáni noví občánci: 
Dominika Rychtaříková, Izabela Vrbková, Jaroslav Kříž

zón při vstupu, panu Pečinkovi 
za repase všech původních vnitř-
ních dveří a futer, vřetně kování, 
panu Sedláčkovi za elektroinsta-
lační práce a firmě HW PANTY 
za podřezání všech zdí v hlav-
ním sále KD proti vlhkosti. Pro 
srovnání přikládám opět několik 
fotografií z nového KD, ale také 
pár fotografií z průběhu stavby. 
Interiér našeho kulturního stán-
ku bude potřebovat ještě dovy-
bavení novými stoly, či židlemi 
apod., přesto doufám, že už dnes 
můžeme s uspokojením opravený 
kulturní dům užívat a setkávat se 
v příjemném prostředí na akcích 
všeho druhu.

Dalším rozpracovaným pro-
jektem je výstavba nové učebny 
polytechnické výchovy s altá-
nem pro venkovní výuku na 
školním dvoře a další vybave-
ní učeben jazyků, informatiky  
a samotné polytechnické učebny. 
Důvodem zbudování této učeb-
ny je kladení důrazu na rozvoj  
a podporu technického vzdělává-
ní, které bylo v posledních dvace-
ti letech podceňováno a v dnešní 
době se náš pracovní trh potýká 
s obrovským nedostatkem tech-
nicky vzdělaných pracovníků. 
Jsem ráda, že naše škola bude své 
žáky v této oblasti systematicky 
vzdělávat a moderní vybavení 

učebny k tomu bude přispívat 
nemalou měrou. Stavba by měla 
být do konce května dokončena  
a všechno vybavení nainstalová-
no. V rámci této akce bude proin-
vestováno přes 10 mil. Kč, podíl  
z obecního rozpočtu činí cca  
1 milion Kč. Je to nemálo peněz, 
ale investice do našich dětí se 
nám vždy musí vrátit. Investice 
do vzdělání je totiž vždy tou nej-
lepší investicí, protože je to in-
vestice do budoucnosti a nezbývá 
než věřit, že bude výsledek toho-
to projektu našim dětem dobře 
sloužit.

Na počátku příštího roku za-
čneme připravovat další velkou 
stavbu na místních komunika-
cích – od března začne firma CO-
LAS, a.s. budovat nový chodník 
od mapy k železárnám, včetně 
autobusového zálivu a parkoviště 
u hřbitova. Firma byla vybrána 
ve výběrovém řízení v září le-
tošního roku z devíti uchazečů, 
zakázka byla vysoutěžena za cca 
3 099 000 Kč bez DPH a dota-
ce ze SFDI nám byla přidělena  
ve výši cca 2 500 000 Kč, realiza-
ce je naplánována od 1. 3. 2019  
do 31. 8. 2019. Doufejme, že sta-
vební práce proběhnou za co nej-
menších dopravních omezení pro 
řidiče i chodce. Současně bychom 
rádi využili stroje firmy COLAS 

na opravu hlavní komunikace 
mezi hřbitovy a na novém hřbito-
vě, snad se nám v rámci této akce 
podaří rozšířit i chodník v urno-
vém háji na novém hřbitově, na 
což bychom rádi čerpali dotaci  
z Programu obnovy venkova 
Kraje Vysočina pro rok 2019. 
Zkrátka čeká nás mnoho práce  
a věřím, že se nám dílo bude da-
řit.

Na starý hřbitov byla osaze-
na nová brána z dílny Zdeňka 
Čupra, který pro nás renovoval 

rovněž oplocení křížku v Oleš-
ničce u Urbanů, včetně samot-
ného křížku. Jemu i Železárnám 
Štěpánov děkuji za přípravu  
a výrobu nových dílů téměř 
sto padesát let staré památ-
ky, bude radost se u ní zastavit  
a zamyslet se nad sdělením na 
podsadě křížku, které je věčné, 
stále platí a platit bude.

V neposlední řadě mi dovolte 
projevit obrovskou radost nad 
získáním staronového zásaho-

vého vozidla TATRA 815 pro 
náš Sbor dobrovolných hasičů.  
Se starou LIAZkou jsme se asi 
před měsícem rozloučili a z Vel-
ké Bíteše si současně dovezli 
Tatru 815, kterou nám daroval 
Hasičský záchranný sbor Kraje 
Vysočina. Všem velkým i malým 
hasičům přeji, aby jim tatrovka 
spolehlivě sloužila!

V předvánočním čase si více 
uvědomujeme a vzpomínáme 
na ty, se kterými jsme se museli 
navždy rozloučit a vyprovodit je 
na jejich poslední cestě. Na jed-
noho z těch, kteří odešli letos na 
onen svět, myslívám hodně čas-
to – je to můj bývalý kolega, ne-
stor, mentor a hluboká studnice 
paměti Štěpánova – pan učitel 
František Valach. Byl to vzácný 
člověk, který i přes vysoký věk 
stále oplýval bystrou myslí a pa-
mětí. Na Pana učitele vždy budu 
vzpomínat s láskou a děkuji mu 
za spoustu důležitých vět o Ště-
pánově, jeho obyvatelích a histo-
rii, a myšlenek, nad kterými často 
přemýšlím. Čest jeho památce!

Přeji nám všem poklidné  
a příjemné prožití vánočních 
svátků v kruhu našich nejbližších 
a do nového roku 2019 vám přeji 
dobré zdraví, štěstí a spokojenost 
s vlastním bytím!

Šárka Kunčíková

Fotografie BĚHEM a PO rekonstrukci KD



Vánoční jarmark
První adventní neděle je již 

tradičně ve Štěpánově spjata  
s pořádáním vánočního jarmar-
ku. Stejně tak tomu bylo i v letoš-

ním roce.  O zpříjemnění první 
adventní neděle se postarali žáci 
základní školy. Nejprve se nám 
pod vedením paní učitelky Če-
pičkové předvedl pěvecký sbor 
Labyrint s pásmem vánočních 

písní. Poté následovalo 
vystoupení národopisné-
ho souboru Borověnka. 
Malí i ti větší zpěváčci, 
spolu s paní učitelkou 
Blechovou, nám písněmi 
a básněmi připomněli 
příběh o Ježíškovi.

Po kulturním progra-

mu si všichni přítomní mohli na-
koupit dárky, vánoční dekorace  
i nějaké dobroty u prodejců, kte-
ří se s malými obměnami sjíždí 
do naší obce již pravidelně, za 
což jim i touto cestou děkujeme. 

Věříme, že první adventní ne-
děle nám všem pomohla nastolit 
tu správnou vánoční atmosféru, 
a že se ve stejném duchu ponesou 
i ty další. Všem přejeme klidné 
a spokojené prožití vánočních 
svátků a v novém roce 2019 hod-
ně úspěchů a zdraví. Doufáme, 
že se v tak hojném počtu budeme 

setkávat i na dalších kulturních 
akcích, které nás mají všechny 
pobavit a pomoci nám se odre-
agovat od starostí všedních dní.

Za kulturní komisi 
Iveta Hošková
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SLAV NOST  SV ĚT Ý LEK

K dušičkovému času již ne-
odmyslitelně patří štěpánov-
ská Slavnost světýlek. Sraz byl  
26. října opět v parku na „Měs-
tečku“. Akci jsme zahájili předá-
váním svítících náramků všem 
účastníkům. Potom už se dlouhý 
průvod zářících světýlek vydal 
tentokrát ve směru na koupaliště. 

Tady už pro všechny 
přichystaly naše „Ženy“ 
několik světelných pře-
kážek. Na konci úkolů 
štěpánovský permo-
ník rozdával tradiční 
čokoládové dukátky.  
V závěru došlo k roz-
svícení překvapení, 
které přichystaly děti 
z mateřské školy. Všem 
se naskytl pohled na 

světlem ozářený hrad, který ob-
klopují různá strašidýlka, pavou-
ci a netopýři. Po kulturním zážit-
ku přišla chuť na něco k snědku. 
O to se postarali pro změnu 
štěpánovští hasiči. Všem zapoje-
ným děkujeme a budeme se těšit  
na další rok.

Stanislava Peňázová

Letošní retro přehlídka se 
povedla a nebojím se všechny 
účastníky i pomocníky pochválit 
a vychválit. Pravda, vyskytly se 
sem tam nějaké problémy, vět-
šinu z nich se nám však i za po-
moci ochotných diváků podařilo 
odstranit, menšina zůstala nedo-
řešena. Ano, moderátorům ne-
bylo moc rozumět, což nás moc 
mrzí… 

Ale v naší Procházce minulým 

stoletím šlo hlav-
ně o módu a tou 
byli nadšeni snad 
všichni. Nejdřív 
bylo oděvů málo... 
Tím nemyslím, že 
by snad modelky 
byly nemravně 
oblečené, ale šaty 
z dávných dob 
se těžko shání. 
Jak přibývala léta 
(myslím v našem 

pořadu, ne těm děvčatům), vi-
děli jsme toho víc a víc. A pozor!  
V šatech se nepředváděly jen 
naše ženy, ale zapojily jsme i ro-
dinné příslušníky a známé, což 
se setkalo s velkým ohlasem. Ale 
protože pánů bylo málo, jeden  
z nich vystřídal těch společnic 
během odpoledne trochu víc, až 
se ozývalo z publika, zda nenajaly 
jsme sňatkového podvodníka...  
A také došlo na překvapení. Tím 

prvním z nich byl charleston  
v podání malých slečen a byl od-
měněn velkým potleskem. Větší 
tanečnice překvapily kankánem, 
který vůbec nebyl skandální, 
všichni v sále se moc bavili. Na-
dšený byl i náš nejmenší mane-
kýn, ten si po přestávce vypůjčil 
od tanečnic čelenku a korále  
a vmísil se mezi modelky při 
další promenádě. Překvapil tím 
nejen diváky, ale i naši hlavní 
moderátorku a ta pak dlouho ne-
mohla najít slova. Milým překva-
pením bylo cvičení 
Tai chi v podání 
našich hostů, které 
se také moc líbilo.

Kromě sledová-
ní módy si diváci  
v sále mohli po-
chutnat na občer-
stvení připravené 
našimi členkami.

Všimněte si, že 

jsem v celém článku nepoužila 
žádné jméno. Nerada bych totiž 
na někoho zapomněla. Poděko-
vání patří opravdu všem, kteří se 
na tomto zábavném podvečeru 
jakkoli podíleli.

Díky Vám všem!
Lenka Malá

PS: Ještě pořád máme doma 
schované polystyrenové mikrofo-
ny z první přehlídky, se kterými 
jsme si rozuměli lépe. Třeba je vy-
užijeme při dalších akcích, abyste 
z toho také něco měli.

PROCHÁZK A MINULÝM STOLETÍM

Oslavy  ke 100. výročí vzniku Československa
Štěpánov se zapojil do oslav 

100. výročí řadou aktivit. Jed-
nou z hlavních akcí bylo setkání 
v areálu zahrady bývalé mateř-
ské školy 23. října. Slavnostního 
zahájení a proslovu k tomuto 
významnému výročí se zhostila 
paní starostka. 

Následovala výsadba lípy srd-
čité do přichystané jámy od pra-
covníků úřadu. Řada přítomných 
si chtěla alespoň přihodit trochu 

hlíny k tomuto národnímu stro-
mu. Někteří ke kořenům přiložili 
i několik cenností. Slavnostní 
odpoledne podtrhlo vystoupení 
národopisného souboru Boro-
věnka. K tomu se vzápětí přidal 
pěvecký sbor Labyrint, který 
kromě jiných krásných skladeb, 
včetně nejoblíbenější písně na-
šeho prvního pana prezidenta, 
všechny vyzval ke zpěvu české 
hymny. Bylo to důstojné a pří-
jemné odpoledne, které podpoři-
lo také počasí. 

Doufejme, že se lípě bude na 
vytipovaném místě dařit a bude 
tak dělat radost a stín dalším ge-
neracím. Na závěr mohli všichni 
přítomní zaznamenat svoji účast 
do pamětní knihy.

Stanislava Peňázová
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ŠTĚPÁNOVŠTÍ  RODÁCI  A  OSOBNOSTI

Josef Šikula vyrůstal v Zás-
kalí u Švařce, do školy chodil ve 
Štěpánově, vystudoval gymnázi-
um v Tišnově a stal se učitelem. 
Naposledy učil v Olší u Tišnova. 
Jako aspirant musel v létě 1947 
bez bojových zkušeností naruko-
vat proti banderovcům.

Padl pod vrcholem Ĺupčianské 
Magury v boji s banderovskou 
sotňou velitele Burlaka. Napros-
to nezkušených 18 aspirantů  
s diletantským velením šlo bez 
krytí a bezstarostně vstříc vy-
cvičené skupině ukrajinských 
uprchlíků, kteří se původně 
chtěli v tichosti dostat na Západ.  

V předešlých dnech však byla 
řada z nich nemilosrdně postříle-
na čs. armádou. Odvetu teď od-
neslo 6 aspirantů, kteří na místě 
zemřeli. Tři vážně zranění vojá-
ci zůstali ležet, ostatní uprchli. 
Banderovci raněné ošetřili a po-
slali je na základnu s varováním, 
že střílet budou vždy, když dojde 
k jejich napadení. Sotňa byla za-
krátko rozprášena, většina ban-
derovců zajata, Burlak popraven.

Josef Šikula byl po rozlouče-
ní v Ružomberoku pochován ve 
Štěpánově. Jeho příběh jsem po-
drobně vylíčil v knize Stíny v nás 
(2006).                     

Hynek Jurman

27. JOSEF  ŠIKULA 
(23. 11. 1923 Brno - 5. 8. 1947 Nízké Tatry) 

Nedávno jsme se při cestě au-
tobusem bavili o tom, co se kde 
děje a dostali jsme se i k Miku-
láši. Spolucestující povídá: „My  
u nás chystáme takovou novin-
ku, letos bychom chtěli nadělovat 
hromadně a ne chodit od domu  
k domu. To jsem zvědavý, jestli 
se to bude líbit...“  A já jsem ho 
mohla s hrdostí ujistit: „Určitě 
bude, my se takto scházíme u vá-
nočního stromku už pár let a baví 
nás to čím dál víc!“

Jsem přesvědčena, že se vám 
i letošní mikulášská nadílka lí-
bila. Byla opět bez sněhové pe-
řiny, ale pohádková atmosféra 
jí nescházela. Spousta hodných 
bytostí, nejen těch nadpozem-
ských, připravila na středeční 
podvečer úžasnou podívanou! 
Nechyběly zvukové i světelné 
efekty, sladkosti, mošt, vánoč-
ní drobnosti... A hlavně čerti, 
anděl a Mikuláš! Na koho jsem 
zapomněla? Na děti! Ale děti ne-
zapomněly na říkanky, básnič-

ky, písničky a s chutí je odříkaly 
nejen pro Mikuláše, ale i pro nás 
ostatní. 

A opět ani letos nevím, co 
zářilo víc. Svíčky na stromeč-
ku? Jiskřičky v dětských očích? 
Úsměvy ve tvářích dospěláků?  
Ale vždyť je to jedno. Užili jsme 
si všichni společné chvíle radosti 
a bylo nám fajn. 

A nezapomeňte, balíčky dobré 
nálady můžete rozdávat nejen na 
Mikuláše!

Lenka Malá

Mikulášská  nadílka

Nesem  vám  noviny,  poslouchejte!
Nebo vlastně čtěte... Ale při-

tom si můžete i prozpěvovat ně-
kterou z našich krásných koled.

V této předvánoční době je slý-
cháme ze všech stran tak často, 
že už je skoro nevnímáme, natož 
abychom si je užívali. Proto jsem 
velmi ráda, že u nás máme mož-
nost se sejít a kouzlo koled i vá-
nočních písní na sebe nechat pů-
sobit.  Například  při vystoupení 
dětí na Vánočním jarmarku nebo 
v den, kdy Česko zpívá koledy  
s Deníkem.

Letos se v naší republice zpíva-
lo již poosmé a my jsme se i letos 
přidali. Na náměstí ke stromku 
dorazili nejen štěpánovští, ale 
také nadšenci z Ujčova i Lískov-
ce. Kromě svého hlasu s sebou 

naštěstí někteří vzali hudební 
nástroje a doprovázeli nás při 
zpěvu. Nebo to bylo naopak? 
Tentokrát jsme stáli kolem hu-
debníků ve skupinkách, jedna 
měla zpěvníky z minulého roku, 
druhá ty letošní, třetí se spolé-
hala na paměť. Občas se tedy  
z každé skupinky ozýval jiný 
text, chvílemi byl někdo napřed, 
ale vždy jsme se při posledním 
tónu sjednotili. Chybičky byly 
odměněny veselým smíchem, 
který doplňoval nádhernou at-
mosféru blížících se svátků. Svát-
ků, kdy máme k sobě blíž...

A já jen doufám, že si tu blíz-
kost budeme užívat častěji.

Lenka Malá

Konec listopadu si zaměst-
nanci školy a žáci, kteří navště-
vují Čtenářský klub, zpříjemni-
li návštěvou muzikálu „Bítls“. 
Díky skvělým hereckým výko-
nům a všudypřítomnému hu-
moru jsme si představení užívali 
od začátku do konce. V jedné  
z hlavních rolí se objevil i Ro-
bert Jícha, kterého mnozí 
dobře znáte. Autoři dokázali 
vtipně propojit problémy jiho-
moravského městečka roku 1967  
s Ringo Starrem, britskou krá-

lovnou, Jamesem B. 006, rocko-
vým Bohem nebo s dvojicí Bodie 
a Doyle. Samozřejmě nesměly 
chybět nejznámější písně legen-
dární skupiny The Beatles - Here 
Comes the Sun, All You Need Is 
Love, Help!, A Hard Day‘s Ni-
ght, Yellow Submarine, Let It Be  
a další. Z tohoto pátečního veče-
ra jsme si odvezli skvělý zážitek 
a na hudební scéně v Brně jsme 
jistě nebyli naposledy.

Iva Ostrá

                       Domek, v němž vyrůstal

Rozloučení s J. Šikulou

 Masaryk a Vysočina
Celý letošní rok 2018 se nesl  

v duchu oslav stého výročí vzni-
ku republiky. Konalo se mnoho 
akcí, kde jsme si mohli toto vý-
znamné výročí připomenout. 
Jednou z nich byla i přednáška 
Ing. Hynka Jurmana s názvem 
Masaryk a Vysočina, která se 
konala 9. 11. 2018 v přísálí kul-
turního domu. Poutavou for-
mou, doplněnou celou řadou 
autentických fotografií, kore-
spondence i videí jsme moh-
li sledovat stopu prezidenta  

T. G. Masaryka, kterou zanechal 
při svých cestách v našem kraji. 
Myslím, že zvolené téma všechny 
přítomné zaujalo a pomohlo jim 
nahlédnout do historie našeho 
blízkého okolí.  

Barbora Hošková

Sobota 10. listopadu 2018 byla 
ve Štěpánově dnem setkání har-
monikářů. Na jevišti opravené-
ho kulturního domu se během 
odpoledne vystřídalo více než 
25 hudebníků všech věkových 
kategorií. 

Obdiv si v úvodu zasloužili ti 
nejmladší – Matěj Kubík před-
vedl, jak zvládá hru po dvou le-

tech pravidelného cvičení, Alž-
bětka (3), Toník (6), Maruška (8) 
Koukalovi vystoupili společně  
s maminkou, tetou i dědečkem 
a následoval velký potlesk všech 
přítomných. Pak vystoupili 
muzikanti zralého věku nejen  
z nejbližšího okolí, ale i například 
z Velkých Bílovic. 

Setkání se zúčastnila stovka 
diváků, kteří vytvořili skvělou 
atmosféru. Jen škoda, že přespol-
ní byli ve značné přesile. 

Celé odpoledne se velmi vyda-
řilo a na divácích byla patrná spo-
kojenost. Takže se už nyní může-
me těšit na další ročník, který je 
naplánován na 16. listopad 2019. 

Alena Boháčová

S e t k á n í   h a r m o n i k á ř ů
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Soubor Borověnka se v tomto školním roce rozrostl – máme 40 čle-
nů. A neubývá ani našich vystoupení. A co všechno jsme od září stihli?

• V sobotu 22. 9. vystoupily Divoženky z Borověnky (sekce starších 
členů souboru) na jarmarku v Krátké v krásném prostředí historic-
kého statku.
• V pátek 28. 9. jsme se zúčastnili oslav 100. výročí vzniku Českoslo-
venska na náměstí v Bystřici nad Pernštejnem.
• V sobotu 6. 10. vystupovaly opět Divoženky z Borověnky – ten-
tokrát na soutěžní přehlídce mladých muzikantů Olešnický kvítek 
• 23. 10. jsme zatancovali na oslavách 100. výročí vzniku Českoslo-
venska ve Štěpánově nad Svratkou
• 3. 11. nás čekalo natáčení vánočního dílu kuchařského pořadu Pet-
ra Erina Kováče Život z pánve s brněnskou televizí B- TV na Edenu 
• A pak už přišel advent – předvánoční zpívání s krásnou atmosfé-
rou v Ujčově při rozsvěcování stromečku, na štěpánovském jarmar-
ku či v bystřickém Edenu.
A pokud byste rádi viděli naše vánoční vystoupení, přijďte se podí-

vat do kostelíčku na Čepí 27.  prosince nebo do štěpánovského kostela 
13. ledna.

Bohumila Blechová

S  Borověnkou  podzimem

Ve středu 12. prosince uspořá-
dali žáci 3. a 4. ročníku tradiční 
Dobročinnou čajovnu. Připravili 
pro své rodiče, prarodiče, souro-
zence a známé vystoupení plné 
vánočních písní a skladeb. Pří-
jemnou atmosféru znásobily paní 

starostka Štěpánova Šárka Kun-
číková a paní zástupkyně ředitele 
školy Dáša Kameníková krásným 
čtením. Rodiče zásobili naši ča-
jovnu vánočním cukrovím, které 
bylo výborným doplňkem k na-
bízenému čaji. Vybrané finanční 

prostředky žáci 
rozdělili orga-
nizacím peču-
jícím o ohrože-
né děti. Všem 
z ú č a s t n ě ný m  
a přispěvatelům 
děkujeme.

Bohumila 
Blechová

Dobročinná  čajovna

Týden od 22. října do 26. října 
2018 jsme na naší škole věnovali 
100. výročí založení Českoslo-
venské republiky. Vnitřní prosto-
ry školy postupně ožily výstupy 
projektových aktivit jednotli-
vých ročníků, které připomínají 
nejen události a osobnosti, jenž 
se zasloužily o vznik naší repub-
liky, ale také přibližují dnešním 
dětem život jejich praprarodičů.

Poslední projektový den při-
šli žáci oblečení v národních 
barvách a svůj oděv si ještě do-
zdobili trikolorou. Pedagogický 
sbor pak mnohé překvapil svý-
mi prvorepublikovými kostýmy. 
Dopoledne jsme se vrátili v čase 
a žákům se tak naskytla jedineč-
ná příležitost navštívit biograf, 
trafiku, módní salon, obecnou 
školu, poštovní úřad, historický 
ústav, veřejnou knihovnu nebo 
zájezdní hostinec. Školní chod-
bou se linula hudba ze šantánu. 
V každé z místností si pedago-
gové připravili kvízy, doplňovač-
ky, skládačky, hudební hádanky  

a další úkoly k připomenutí doby 
před sto lety. Za splněné aktivity 
se žákům plnily kartičky s bodo-
vým kontem.

Během společného setkání 
v „Sokolovně“, tedy v tělocvič-
ně, byly nejúspěšnější děti po 
krátkém proslovu pana ředite-
le odměněny. Následně zazněla 
hymna ČSR a žáci se rozdělili do 
dvou skupin. Na hřišti si mladší 
ročníky zkusily vytvořit z barev-
ných papírů držených nad hlava-
mi českou vlajku, což se po chvíli 
podařilo. Poté si zahrály prvore-
publikové hry – skákání panáka, 
točení káče a další. 

Žáci 5. – 9. třídy se rovněž se-
znamovali s významnými oka-
mžiky vzniku republiky projekcí 
dokumentárního filmu „28. říjen 
1918 na Moravě“. Z dobových 
snímků, fotografií a doprovodné-
ho výkladu brněnského režiséra 
Martina Mišíka nasávali chao-
tickou atmosféru rodící se samo-
statné republiky v moravských 
městech. 

O poslední překvapení projek-
tového dne se postaraly naše paní 
kuchařky, když dětem i vyučují-
cím nabízely skromnější prvore-
publikový oběd – brambory na 
loupačku se solí a mlékem.

Petra Stárková

V pátek 16. listopadu se žáci 7. 
– 9. třídy zúčastnili vzdělávacího 
programu v největším science-
-centru na Vysočině. V úvod-
ní části proběhla komentovaná 
projekce v multimediálním sále 
s “Vědou na kouli” (promítání 
na kulové plátno představující 
Zemi). Děti byly velmi názorně 
seznámeny s některými globální-
mi ekologickými problémy, např. 
se znečišťováním oceánů plasty, 
dopadem lodní a letecké dopravy 
na ovzduší. Program vedl k za-
myšlení, co můžeme osobně udě-
lat pro zlepšení této situace. 

Druhá část byla věnována 
energetice. Co jsou “zelené” 

zdroje energie a jak se vyrábí tep-
lo z biomasy. Jaké údaje lze nalézt 
na energetickém štítku. Jakou 
spotřebu energie mají přístroje, 
které denně používáme, a kolik 
to vše stojí. Kde lze ušetřit. 

Závěr exkurze byl věnován 
jednoduchým chemickým poku-
sům, žáci si mohli některé poku-
sy sami vyzkoušet.    

Eva Ondrová

Exkurze  do  Alternátoru  v  Třebíči

RODILÝ  MLUVČÍ
Od září dochází do naší školy 

1x měsíčně rodilý mluvčí David 
Fraser. Pracuje se žáky 7. - 9. roč-
níku. Pro žáky má vždy připra-
vené různé aktivity - hádej, kdo 
jsem, divadlo „Three little pigs“, 
skupinové hry, popis předmětů 
apod. V prosincové hodině jsme 
si společně zazpívali anglické 
vánoční písně a navodili jsme si 

již vánoční atmosféru. Žáci se na 
Davida vždy těší, jelikož je to pro 
ně zpestření hodin anglického 
jazyka, kde si mohou procvičovat 
konverzaci a rozvíjet svoje poro-
zumění pravé angličtině.

Lucie Hamed

P r oj e k t ov ý   t ý d e n
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Zajímavé aktivity 
v mateřské škole

V mateřské škole se nestačí-
me divit, jak nám první čtvrt 
rok nového školního roku rychle 
proplul mezi prsty a s tím souvisí 
i konec toho kalendářního. Kro-
mě pravidelných aktivit, které  
do naší „školky“ patří, bychom 
rádi zmínili i ty, které nejsou zce-
la tradiční.

V rámci projektu MAP II jsme 
se zapojili do Logohrátek. Ka-
ždý měsíc tak ti, kteří projevili 
zájem, mohou navštěvovat zá-
bavnou formou pojatý kroužek  

ke správné výslovnosti s paní 
Mgr. Tulisovou. Ze stejného 
projektu pak proběhla v základ-
ní škole putovní výstava STOP 
KYBERŠIKANĚ, kterou jsme 
navštívili s „předškoláky“. A po-
slední aktivitou v tomto projek-
tu bylo zapůjčení velkých krabic 
stavebnice SEVA na tři týdny,  
s nimiž se především chlapecké 
osazenstvo opravdu vyřádilo. 
Vydařenou akcí bylo také Společ-
né tvoření s rodiči. V říjnu jsme 
pilně pracovali na výzdobě ke 
Slavnosti světýlek a ve spolupráci 
s městysem proběhlo také zdo-
bení vánočního štěpánovského 

stromu. Účastnili 
jsme se i samotného 
připevňování ozdob. 
Děti tak nevěříc-
ně koukaly, kam až 
se ta jejich ozdoba 
díky plošině může 
dostat. Nechyběl ani 
příchod Mikuláše  
a jeho družiny v po-
dání žáků 5. ročníku. 

V ten samý den byly děti zapoje-
ny do zpracování těst, z nichž se 
další den vykrajovaly perníčky, 
linecké a tvořily se vanilkové ro-
hlíčky. Vše se připravovalo na vá-
noční setkání s rodinami. Dob-
roty nám upekly paní kuchařky,  
za což moc děkujeme. Pro pod-
poru vztahů s okolními obce-
mi jsme rádi přijali nabídku na 
návštěvu prosetínské mateřské 
školy. Děti překonávaly ostych  
a příjemně se zapojovaly při spo-
lečných hrách. Pro starší děti 
jsme připravili v předposled-
ním týdnu výlet na vánoční trhy  
do Brna. Kromě trhů jsme na-
vštívili také Moravské zemské 
muzeum v Biskupském dvoře  
a podívali jsme se na „brněnské-
ho draka“. Vyzkoušeli jsme jízdu 
třemi dopravními prostředky  
a spokojení, ale unavení jsme se 
vrátili zpět do „školky“. Během 
prosince jsme byli opět osloveni 
rybářským spolkem v Korouž-
ném a tvořili jsme pro ně ryby  
do kalendáře.

 Na závěr je na místě poděko-
vání všem našim podporovate-
lům, především sponzorům při-
spívajícím každoročně zejména 
finančně. Dále děkujeme všem, 
kteří nám dávají materiální po-
moc, a v neposlední řadě děku-
jeme také těm, kteří se zapojují 
do dění v mateřské škole. Přeje-
me nejen našim dětem, ale i nám 
všem dospělákům krásné Vánoce 
a příjemný vstup do nového roku.

Učitelky z MŠ

                    ŠTĚPÁNOVSKÉ  PERLIČKY  -  16                                 Hynek  Jurman
Přezdívky 

spoluobčanů
Nedávno jsem si vzpomněl  

na bývalého spoluobčana. Kopal 
studny, kopal hroby a říkali mu 
Vařéka. Proč asi? Skoro každý 
spoluobčan měl či má nějakou 
přezdívku. Někdy je to jen nepa-
trně upravené křestní jméno, kte-
ré však vypovídá jednoznačně. 
Třeba Bobín, Dóša, Frantík, Mi-
lošek, Románek, Mireček, Matěj, 
Jaránek, Metud, Maňula, Bráňa, 
Jareček, Lada. I štěpánovští fot-
balisté dostávali přezdívky podle 
známých vzorů: Hagara, Kvaš-
ňák, Maradona, Jair. Další podle 
povolání: Kantor, Kovář, Móčka, 

Fíra, Emil Lopaťák, Bača, jiní dle 
světových politiků: Jaruzelski, 
Reagan, svého přesvědčení: Mir-
ko Sovět, Laušman či původu: 
Slověna, Pšonek.

V huti se rekrutovali pracovní-
ci s rozličnými přízvisky: Židák, 
Bičík, Pohádkovej, Voděra, Škva-
rek, Frgós, Jaja, Prsoň, Pšenička, 
Márina, Čombe, Prcek, Žluťák, 
Akačka, Čtverák, Pytel koček, 
Taliáni.

Z fotbalu jsem znal Škraňku 
(říkalo se mu i Rozumíš tomu), 
Baladu, Honůlku, Hubáče čili 
Kadlůnku, Šomóše, Jahodu či 
Hrbka, Macka alias Kokeše, Sko-
limana, Brce, Dubču. Někdo zís-
kal přezdívku z říše zvířat: Datel, 

Houser, Mravenec, Leguán, Skři-
van, Divočák, Sele, Kocór, Bobr, 
Kaňour, Bizon, Kukačka, Kolib-
řík, Had, Lachtan, Kavčák, Čer-
víček, Pavouk, ale jiní dle oblíbe-
né činnosti: Bránkař, Kanonýr, 
Špión alias Čumil či Zevl. Někdy 
i činnosti domnělé: Medik, Farář. 
Či podle vzhledu: Caperáč, Vich-
řice, Fešák, Střízlík, Pidlovokej. 

Některé přezdívky mají lite-
rární a umělecké pozadí: Švejk, 
Drda, Holmes, Bigles, Markýza, 
Trautenberk, Hurvínek, Skupa, 
Meresjev, Džeár (psáno J. R.) ba  
i historické: Herodes, Rasputin. 
U některých přízvisek se dá pů-
vod odhadnout, u jiných je to 
naprostá záhada. A tak ve Štěpá-

nově žili či žijí: Stróček, Cibula, 
Bleskula, Sákvahoch, Vigéc, Stré-
ček, Sikin, Plivka, Šulnul, Hopo-
da, Gálka, Pětistovka, Sněhulák, 
Vincenc Poctivec, Princ, Bod-
lák, Kokoda, Pánbíček, Slimák 
či Babrák, Bimbo, Ťuťa, Hadica, 
Šobola, Pinduláč, Kakuš, Šíňa, 
Habrda, Plína, Trámek, Jasánek, 
Čaja, Sam.

Za své přezdívky většinou ani 
nemůžeme, někdy jsou přiléha-
vé, jindy hloupé. Převažují muži, 
u žen jsou přezdívky vzácnější. 
Snad se nikdo neurazil. Možná 
jste si naopak vzpomněli na ob-
čany, které bychom rádi potkali, 
ale mnozí zde už nejsou…

Hynek Jurman

Žáci 6. - 9. ročníku naší školy 
se mohli 13. prosince zúčast-
nit kulturně-historické exkurze  
do rakouské metropole. 

Prohlídku Vídně jsme zahájili 
u jedné z největších atrakcí měs-
ta, u Hundertwasserova domu, 
jehož architektura popírá veškeré 
platné stavební zásady. Nenajde-
te zde obvyklé přímé linie, rovné 
plochy či jakoukoliv symetrii. 
Rovněž rostoucí stromy z oken 
a tráva na střeše nezdobí mnoho 
domů.

Odtud jsme se vydali po sto-

pách bývalé habsburské monar-
chie. Po zastávce u oblíbené letní 
rezidence Marie Terezie, u zám-
ku Schönbrunn, jsme absolvovali 
pěší okruh historickým centrem 
města. Od rozsáhlého komplexu 
budov Hofburgu, císařského pa-
láce ze 13. století, jsme směřovali 
k radnici. Během procházky vět-
šinu z nás okouzlila svojí velikos-
tí a nádherou gotická Katedrála 
sv. Štěpána nebo třída Graben, 
moderní ulice plná obchodů. 

Před radnicí na nás čekaly vy-
hlášené adventní trhy se spous-

tou útulných stánků. S využitím 
jazykových znalostí jsme si kou-
pili punč, pečené brambory, kaš-
tany a jiné dobroty. 

Poslední naše 
zastavení v Ra-
kousku bylo 
n a p l á n o v á n o  
v moderním ob-
chodním centru 
Primark, kde 
jsme si za přija-
telné ceny poří-
dili pár nových 
kousků oblečení 

do našeho šatníku. 
Na adventní Vídeň se budeme 

opět těšit za dva roky.
Petra Stárková

ADVENTNÍ  VÍDEŇ
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Zveme Vás na   
VÁNOČNÍ  

KOLEDOVÁNÍ 
 souboru Borověnka  

ze Štěpánova nad Svratkou  

dne 27.12. 2018 v 18 hodin  
v kostelíčku  

v Dolním Čepí 

Městys Štěpánov nad Svratkou  
a Římskokatolická farnost Štěpánov nad Svratkou

Vás srdečně zvou na

Vánoční odpoledne
v neděli 13. ledna 2019 v 15 hodin

v kostele sv. Petra a Pavla
Program:  
• Národopisný soubor BOROVĚNKA při ZŠ Štěpánov:
   Přijdeme k vám na koledu 
• Chrámový sbor MAGNIFICAT z Lelekovic: 
   Jakub Jan Ryba: Česká mše vánoční

Vstupné dobrovolné

VÁNOČNÍ PŘÁNÍ

Zima si s námi i tentokrát stále hraje...
Chvíli teplou dlaní mává nad krajem,
pak mrazivým dechem nás zastudí,

další ráno vlahým deštíkem probudí...
A tak si stejnou otázku dáváme po roce,
budou letos snad konečně bílé Vánoce?
Odpověď za pár dnů už budeme znát!

A opět i letos bychom Vám chtěli přát...
Láskyplné a radostné svátky ať prožíváte!

V roce novém ať hodně štěstí a zdraví máte!

Za redaktorský tým Štěpánovinek
Lenka Malá

Vá n o č n í  k o n c e r t 
d ě t s k é h o  p ě v e c k é h o 

s b o r u  L a b y r i n t
V sobotu 5. 1. 2019 v 16:00           

Kostel Povýšení sv. Kříže v Doubravníku  

 Z Š  a  M Š  Š t ě p á n o v  n a d  S v r a t k o u  Vá s  s r d e č n ě  z v e  n a

Vstupné dobrovolné

FOTBALOVÝ  PODZIM

Je za námi podzim, který ne-
odmyslitelně patří k první polo-
vině fotbalových soutěží. Těch se 
zúčastnily čtyři naše týmy. Muži, 
dorost, žáci a přípravka.

Muži
Tým mužů hraje I. B třídu  

a v polovině sezóny 2018/2019 je 
na 12. místě z celkových 14. Tým 
se musel vyrovnat s nečekaným 
odmítnutím již dohodnutého no-
vého trenéra těsně před letní pří-
pravou. Příprava tedy neproběhla 
úplně ideálně, což se do výsledků 
jistě promítlo. Na začátku sezóny 
tým provizorně vedl předseda 
klubu a zároveň trenér přípravky 
Jiří Lukášek. V září se nám poda-
řilo získat nového trenéra, štěpá-
novského Milana Jiránka a tím 

tým stabilizovat. Pan Jiránek má 
s trénováním bohaté zkušenosti, 
takže věříme, že tým mužů na 
jaře splní předsezónní cíl, což je 
udržení I. B třídy.

Dorost
Žďárský okresní přebor do-

rostu, kde působí i náš tým,   je 
smutným odrazem dnešní doby, 
kdy mladí nejeví velký zájem 
o sport. V této soutěži jsou pro 
letošní rok přihlášeny pouhé 3, 
slovy tři, týmy... Naštěstí tento 
nezájem neplatí pro naše chlapce. 
S Jimramovem a Bory se utkali 
během podzimu dvoukolově, aby 
si užili potřebnou dávku zápasů. 
Po podzimu vedou o jeden bod 
tabulku a na jaře se tak mohou 
pokusit o  postup do vyšší sou-
těže.

Žáci
Ne úplně ideální situace panuje 

u žáků, kde pociťujeme nedosta-
tek hráčů. Nedaří se nám pře-
svědčit starší, pohybově nadané 
hochy, aby se k nám přidali. V tý-
mu působí pouze tři Štěpáňáci, 

ostatní jsou převážně z Černovic 
nebo Lesoňovic. Na začátku se-
zóny nám ze zdravotních důvodů 
vypadly na celý podzim dvě velké 
opory. S touto ztrátou se zbytek 
týmu nedokázal vyrovnat a krčí 
se tak na předposledním místě 
tabulky. Z výsledků ovšem nedě-
láme tragédii. Poctivými trénin-
ky se snažíme pracovat na zlep-
šení fotbalových i pohybových 
dovedností a věříme, že se situace 
příští sezónu otočí k lepšímu.

Přípravka

Kdo nám dělá největší radost je 
přípravka. Pravidelná docházka 
na tréninky v počtu kolem dva-
ceti dětí je úžasná. Dvouciferné 
výsledky v této soutěži, ať už po-
zitivní, tak negativní, zde nejsou 
výjimkou, ale nejsou tím nejdůle-
žitějším. Na rozdíl od některých 
soupeřů se snažíme pravidelně 
střídat všechny hráče bez rozdí-
lu věku a zkušeností. Probudit 
zájem o hru, pohyb či kolektiv je 
naším hlavním cílem. Jsme rádi, 
že je  zde dostatek malých dětí, 
ze kterých dokážeme složit muž-

stvo a nemusíme je tak připojovat  
k žákům, kde by nastupovaly  
i proti patnáctiletým soupeřům.

Přijímáme děti
Máte v rodině pětiletého ca-

parta? Přiveďte ho za námi, ať 
si vyzkouší zakopat do balónu. 
Může se rovnou připojit k ostat-
ním, nebo se jen „otrkávat“ a vše 
sledovat z povzdálí.  Přes zimu 
plánujeme trénování ve školní 
tělocvičně, na jaře se opět vrá-
tíme na travnaté hřiště. Přivést 
své děti můžete kdykoliv během 
roku. A pozor, nehledáme jen ty 
nejmenší. S fotbalem mohou děti 
začít v jakémkoli věku. Rádi uví-
táme i děti z okolních obcí. Těší-
me se na ně. 

Hezké Vánoce
Štěpánovský fotbalový klub 

vám všem přeje pohodové Váno-
ce v kruhu svých nejbližších. Dě-
tem hodně dárečků, hlavně těch 
sportovních, a do nového roku 
hodně pohybu a zdraví!

Za FK Železárny Štěpánov 
Petr Skokan

Plánované akce
5. a 6. leden:

Tříkrálová sbírka
13. leden:

Vánoční odpoledne  
v kostele

2. březen:
Masopust

únor:
Štěpánov čte dětem


